
Protokół Nr XXXVIII/2021 
z przebiegu obrad Sesji Rady Miasta i Gminy w Pilicy 

odbytej w dniu 24.11.2021 r. 

Przewodniczący obrad sesji - Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy w Pilicy - Pani Barbara 
Przybylik. 
Protokolant - insp. ds. obsługi Rady Miasta i Gminy - Iwona Kazior. 
Miejsce odbycia sesji - Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Pilicy. 

W obradach sesji, które rozpoczęły się o godz.1500 udział wzięło 15 radnych na ogólny stan 
Rady wynoszący 15 osób (1 radny dołączył do obrad po otwarciu sesji). 
Ponadto w posiedzeniu Rady uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta i Gminy - Pan Artur Janosik, 
- Sekretarz Miasta i Gminy - Pani Joanna Ślusarczyk, 
- Skarbnik Miasta i Gminy - Pani Małgorzata Flak, 
- p.o. Dyrektora Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych - Pani Katarzyna Słowik, 
- sołtysi. 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad 1. 
Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy - Pani Barbara Przybylik. 

Pani Przewodnicząca powitała zebranych i na podstawie listy obecności radnych stwierdziła 
prawomocność obrad. 
Następnie przedstawiła niżej podany porządek obrad sesji, który radni otrzymali wraz 
z pozostałymi materiałami na sesję. 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany Statutu Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych, 
b) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Pilica, 
c) przyjęcia zasad i ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowych 

Radnych Miasta i Gminy Pilica, 
d) rozpatrzenia petycji z dnia 10.09.2021 r. złożonej przez Fundację Nowe Spektrum, 
e) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 

f)zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
4. Wolne wnioski. 
5. Zamknięcie obrad sesji. 

W dalszej kolejności Pani Przewodnicząca zapytała o wnioski do porządku obrad sesji - czy będą 
zgłaszane. 
Pan Burmistrz złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego rady 
osiedla. W uzasadnieniu podał, że dotychczas ustalone diety obowiązują od 2018 roku, kiedy 
wynagrodzenie minimalne za pracę wynosiło 2080 zł brutto, a obecnie, wynosi ono 2800 zł 
brutto. Wyjaśnił, że ustalona dieta stanowiła odpowiednio ok. 7% wynagrodzenia minimalnego 



w roku 2018, obecnie to ok. 5% wynagrodzenia minimalnego i w związku z powyższymi 
proponuje się podniesienie wysokości diety do 250 zl, co stanowić będzie 7% wynagrodzenia 
minimalnego. 
Wniosek Pana Burmistrza, złożony na ręce Pani Przewodniczącej, stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Innych wniosków do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku obrad sesji 
0 projekt uchwały w sprawie przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia wysokości diet dla sołtysów 
1 przewodniczącego rady osiedla. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za (pkt 3g). 

Ad 2. 
Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy przyjęcia protokołu z przebiegu obrad poprzedniej 

sesji - protokołu Nr XXXVII/2021 z dnia 28.10.2021 r. Nadmieniła, że protokół był dostępny 
do wglądu w Urzędzie Miasta i Gminy w pokoju nr 24 oraz na stronie BIP Urzędu Miasta 
i Gminy. 
Zapytała czy radni mają uwagi do protokołu. 
Nie zgłoszono żadnych uwag. 
Pani Przewodnicząca poddała przyjęcie protokołu pod głosowanie. 
Protokół Nr XXXVII/2021 został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało 
za. 
Ad 3a. 

Zgodnie z porządkiem obrad sesji, Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych. 
Projekt uchwały w ww. sprawie przedstawiła Pani Katarzyna Słowik, p.o. Dyrektora Zakładu 
Usług Wodnych i Komunalnych. 
Wyjaśniła, że zaproponowane zmiany Statutu dotyczą nazwy Zakładu, uaktualnienia 
publikatorów aktów prawnych, będących podstawą działania Zakładu oraz wprowadzenia zmian 
w strukturze organizacyjnej Zakładu. 
Omówiła szczegółowo każdą proponowaną zmianę. Nazwę „Zakład Usług Wodnych 
i Komunalnych" proponuje się doprecyzować, aby brzmiała „Zakład Usług Wodnych 
i Komunalnych w Pilicy". W zakresie struktury organizacyjnej Zakładu proponuje się 
wprowadzić stanowisko Zastępcy Dyrektora celem usprawnienia i zapewnienia ciągłości 
funkcjonowania Zakładu. 
Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionej propozycji zmiany Statutu Zakładu 
Usług Wodnych i Komunalnych. 
Wiceprzewodniczący Rady - Pan Wojciech Gamrot odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Zakładu Usług Wodnych i Komunalnych, stanowiący załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Pani Przewodnicząca Rady, po przypomnieniu sposobu głosowania, poddała przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany Statutu Zakładu Usług 
Wodnych i Komunalnych została podjęta jednogłośnie. Uchwała oznaczona jest 
Nr XXXVnI/229/2021. 
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Ad 3b. 
Następnie Pani Przewodnicząca podjęła sprawę ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta 

i Gminy Pilica. 
Wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały wynika ze zmiany przepisów prawnych, które regulują 
wynagrodzenia między innymi burmistrzów. Nadmieniła, że 1 listopada br. weszła w życie 
ustawa, zgodnie z którą od 1sierpnia br. wójtom, burmistrzom i prezydentom miast należne jest 
co najmniej minimalne wynagrodzenie, stanowiące 80% sumy maksymalnej, określonej w 
rozporządzeniu Rady Ministrów. Pani Przewodnicząca przypomniała, że w roku 2018 na mocy 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. obniżono pensje między innymi 
burmistrzom średnio o 20%. Podkreśliła, że Burmistrz Miasta i Gminy Pilica jest burmistrzem 
bardzo aktywnym, zaangażowanym w sprawy mieszkańców i gminy, spotyka się 
z mieszkańcami w Urzędzie i w sołectwach, reprezentuje gminę na zewnątrz i skutecznie zabiega 
o środki zewnętrzne z różnych źródeł. 
Poinformowała o stanowisku nadzoru prawnego Wojewody Śląskiego, wyrażonym 
na posiedzeniu Zarządu Śląskich Gmin i Powiatów w dniu 19 listopada br., że Rada ma 
obowiązek podjąć uchwałę, zmieniającą wynagrodzenie burmistrza zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa. 
Pani Przewodnicząca zaznaczyła, że projekt uchwał był przedmiotem wspólnego posiedzenia 
Komisji w dniu wczorajszym i do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
Następnie poddała projekt uchwały, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu, pod 
głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 
Miasta i Gminy Pilica została podjęta jednogłośnie. Jest to Uchwała Nr XXXVIII/230/2021. 

Ad 3c. 
Realizując porządek obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2018 Rady Miasta i Gminy w Pilicy z dnia 
28 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia wysokości diet dla radnych. 
Projekt uchwały w powyższej sprawie omówił Pan Burmistrz, ale najpierw podziękował radnym 
za zaufanie i zadeklarował dalszą pracę na rzecz miasta i gminy Pilica. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że propozycja zmiany uchwały, dotyczącej diet dla radnych wynika 
ze zmiany przepisów prawnych. Zaznaczył, że w naszej gminie obowiązują diety dla radnych za 
udział w posiedzeniu Rady i Komisji, natomiast w innych gminach radni otrzymują diety 
w formie ryczałtu i obecnie proponuje się uchwalić dietę w formie ryczałtu miesięcznego, 
w rozbiciu na pełnione funkcje. Podkreślił, że radni naszej gminy są aktywni i zaangażowani. 
Nadmienił, że w tej Radzie nie ma radnych, którzy nie pełnią żadnej funkcji. 
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 
Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2018 Rady 
Miasta i Gminy w Pilicy z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia 
wysokości diet dla radnych, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
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Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2018 Rady 
Miasta i Gminy w Pilicy z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia 
wysokości diet dla radnych została podjęta jednogłośnie. Uchwała oznaczona jest 
Nr XXXVIII/231/2021. 

Ad 3d. 
Przystępując do sprawy petycji z dnia 10.09.2021 r., skierowanej do Rady Miasta i Gminy, 

Pani Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy udzieliła głosu Pani Przewodniczącej Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Pani Stanisława Ewa Węglarz 
poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 18.11.2021 r. przeprowadziła postępowanie 
wyjaśniające w sprawie petycji z dnia 10 września 2021 r., złożonej przez Fundację Nowe 
Spektrum, dotyczącej podjęcia przez Radę Miasta i Gminy w Pilicy uchwały w zaproponowanej 
petycją treści, w sprawie przeciwdziałania dyskryminacji mieszkańców ze względu na presję 
medialną, polityczną i społeczną w kontekście Narodowego Programu Szczepień. 
Komisja stwierdziła, że petycja spełnia wymagania formalne stawiane petycjom, określone 
w ustawie o petycjach. W toku dalszego postępowania wyjaśniającego Komisja ustaliła, że nie 
ma podstaw do uwzględnienia petycji, ponieważ podjęcie uchwały, do której wzywa podmiot 
wnoszący petycję, nie znajduje się w zakresie działania rady gminy, wskazanym w art.18 
ustawy o samorządzie gminnym. Pani Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
w imieniu Komisji zaproponowała Radzie nie uwzględnić przedmiotowej petycji, jako że 
wykracza poza kompetencje Rady Gminy. 
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 
Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały, zarekomendowany przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji, stanowiący złącznik do niniejszego protokołu, pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 10.09.2021 r. 
złożonej przez Fundację Nowe Spektrum została podjęta jednogłośnie. Jest to Uchwała 
Nr XXXVIII/232/2021. 

Ad 3e. 
W dalszej części posiedzenia Pani Przewodnicząca podjęła sprawę, dotyczącą pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w związku z niewystarczającymi 
środkami na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi. 
Projekt uchwały w tej sprawie, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu, przedstawiła Pani 
Małgorzata Flak - Skarbnik Miasta i Gminy. 
Dodatkowych wyjaśnień udzielił Pan Burmistrz. Powiedział o wzroście kosztów funkcjonowania 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi i o możliwości pokrycia części kosztów 
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gospodarowania tymi odpadami z dochodów własnych gminy, które nie pochodzą 
z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Pan Burmistrz podkreślił, że opłata za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, od właścicieli nieruchomości uchwalona w wysokości 
25 zł miesięcznie jest niewystarczająca, ale obecnie nie proponuje wzrostu tej opłaty. 
Nadmienił, że umowa z firmą, odbierającą odpady komunalne od mieszkańców naszej gminy 
obowiązuje do końca przyszłego roku. 
Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 
Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała oznaczona jest Nr XXXVIII/233/2021. 

Ad 3f. 
Następnie Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie propozycji zmian w budżecie 

gminy na 2021 rok. 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Pani Małgorzata Flak - Skarbnik Miasta 
i Gminy - wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 
Zaproponowane zmiany polegały na zwiększeniu planu dochodów o łączną kwotę 65.096 zł 
na zadania własne, zwiększeniu planu wydatków o łączną kwotę 548.677 zł na zadania własne 
i zlecone oraz zmniejszeniu planu wydatków o łączną kwotę 483.581 zł na zadania własne 
i zlecone. 
Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej propozycji zmian w budżecie gminy. 
Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
15 radnych na 15 obecnych głosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tak", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 
została podjęta jednogłośnie. Jest to Uchwała Nr XXXVIII/234/2021. 

Ad 5d. 
Pani Przewodnicząca przystąpiła do projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad wypłaty 

i ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego rady osiedla, który został omówiony 
przez Pana Burmistrza, podczas składania wniosku o uzupełnienie porządku obrad sesji. 
Poddała projekt uchwały w tej sprawie, załączony do niniejszego protokołu, pod głosowanie. 
Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki oraz poprzez zaznaczenie odpowiedniej kratki 
przy swoim nazwisku na imiennym wykazie głosowań. 
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15 radnych na 15 obecnych glosowało za podjęciem uchwały (poprzez podniesienie ręki). 
Pani Przewodnicząca przedstawiła wyniki głosowania z imiennego wykazu głosowań, 
stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu - 15 radnych postawiło znak x w kratce pod 
wyrazem „tdc", nikt nie postawił znaku x pod wyrazem „nie", ani pod wyrazem „wstrzymuję 
się". 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia zasad wypłaty i ustalenia 
wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego rady osiedla została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała oznaczona jest Nr XXXVlIl/235/2021. 

Ad 6. 

W punkcie wolne wnioski nikt nie zabrał głosu. 

Ad 7. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji. Pani Przewodnicząca podziękowała 

zebranym za udział w sesji i zamknęła obrady - godz.U)"®. 

Protokołowała: 

f 'V b P £; K 

Załączniki do protokołu : 

1) listy obecności - radnych i sołtysów; 
2) wniosek o uzupełnienie porz4dku obrad sesji, 
3) projekty uchwał; 
4) imienne wykazy głosowań nad projektami uchwal; 
5) uchwały Nr XXXVm/229/2021, Nr XXXVIII/23()/202U Nr XXXVm/231/2021, 

Nr XXXVni/232/2021, Nr XXXVni/233/2021. Nr XXXVin/234/2021, 
Nr XXXVni/235/2021; 

6) nagranie audio-wideo z przebiegu sesji. 

-Załączniki: 


